
Kannuksen kaupunginvaltuusto 23.9.2024

Valtuustoaloite Mutkalampi-Ainali tien kunnostamisesta

Esitämme, että Kannuksen kaupunki ripeästi käynnistää neuvottelut Kalajoen kaupungin 
kanssa siinä tarkoituksessa, että kauan vireillä ollut Mutkalampi-Ainali tien kunnostus 
mahdollisimman nopeasti toteutetaan eri osapuolten yhteishankkeena.

Kalajoen kaupungin teknisen lautakunnan pöytäkirjasta 19.10.2022 § 58 käy ilmi, että 
neuvotteluiden pohjalta ELY-keskukset ovat lupautuneet rahoittamaan hanketta 
seuraavasti: Pohjois-Pohjanmaan ELY-keskus 40 000 euroa ja Etelä-Pohjanmaan ELY- 
keskus 80 000 euroa, eli ELY-keskukset yhteensä 120 000 euroa.

Lisäksi Kalajoen kaupungin teknisen lautakunnan pöytäkirjasta käy ilmi, että tuulivoima- 
yhtiö Neoen on lupautunut osallistumaan hankkeeseen 100 000 euron osuudella.

Kannuksen kaupunki on varannut sekä vuoden 2023 että vuoden 2024 talousarvion 
investointiosaan 263 000 euron määrärahan Mutkalampi-Ainali tien kunnostukseen. 
Muun ohella esitämme, että tuo 263 000 euron määräraha varataan myös Kannuksen 
kaupungin vuoden 2025 talousarvioon.

Mutkalampi-Ainali tie kulkee Kalajoen kaupungin alueella 1,81 km matkan. Kalajoen 
teknisen lautakunnan pöytäkirjan mukaan Kalajoen kaupungin rahoitusosuus olisi noin 
135 000 euroa, mikä ei liene ylipääsemätön summa vakavaraiselle Kalajoen kaupungille.

Kalajoen kaupungin teknisen lautakunnan pöytäkirjasta valitettavasti myös käy ilmi, että 
lautakunta 19.10.2022 § 58 on tehnyt päätöksen, että Kalajoen kaupunki ei osallistu 
Mutkalampi-Ainali tien kunnostushankkeeseen.

Sen vuoksi esitämme Kalajoen kaupungin suuntaan kohteliaan pyynnön, että naapuri
kaupungin vastuulliset luottamushenkilöt vielä uudemman kerran harkitsevat asiaa ja 
laittavat Kalajoen kaupungin vuoden 2025 talousarvioon rahat tien kunnostamista varten.

Olisi harmillista, että tiehanke, jonka toteuttamiseen olisi saatavissa rahoitusta ELY- 
keskuksilta 120 000 euroa ja Neoen tuulivoimayhtiöltä 100 000 euroa, ei toteutuisi.

Puheena olevan tien kunnostushankkeen toteutumisen kannalta on ratkaisevan tärkeää, 
että Kannuksen kaupunki käynnistää neuvottelut Kalajoen kaupungin kanssa ja pyytää sitä 
mukaan tähän yhteishankkeeseen. Mutkalampi-Ainali tien kunnostamisesta hyötyisivät 
molempien kaupunkien asukkaat ja alueella oleva vahva maa-ja metsätalous sekä myös 
muut tienkäyttäjät.
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